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Milí čtenáři,  

tak už tu máme další rok, tentokráte 

s magickým číslem 2020. Podle numerologie to 

bude rok čtyřkový, který přeje všemu dobrému 

a bude přát tvůrčím nápadům a kreativním 

činnostem. To ale pro naše redaktory není nic 

nového, jak uvidíte v tomto čísle, naši redaktoři 

jsou tvůrčí a nápadů mají spoustu. Podívejte se 

jen na téma čísla –„V síti“ – co sítí nás napadlo 

– sítě sociální, rybářské, volejbalová, pavoučí …. 

V novém čísle se ale dozvíte i spoustu dalšího – co se děje ve škole, jaké soutěže 

jsme absolvovali, přečtete si zajímavý rozhovor s Kendrou Havlicek o Elimu, 

zavzpomínáte na Vánoce, samozřejmě se zasmějete i vtipům, které jsme pro 

Vás vybrali … 

Tak chutě do čtení, a pokud máte zájem se zapojit do tvorby časopisu, rádi Vás 

přivítáme na redakční radě vždy v pátek o hlavní přestávce v PC II.       

                                                                             Váš skolcas@seznam.cz 
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Téma čísla – V síti 

 
 

Síť 

 

Tenhle krátký pojem, 

představuje mnohé. 

Mnohem více slov, 

než-li odstínů má kov. 

  

Napadnou tě různá slova, 

však radši zamysli se znova. 

Internet, pavučina nebo ryba, 

možná je to velká chyba. 

  

Každý představu má jinou, 

jak sítě v jeho životě plynou. 

Stačí chvíli přemýšlet, 

abys poznal celý svět. 

  

Internet jsou chytré sítě, 

zná ho každé malé dítě. 

Bez něho se nehnou na krok, 

na blbosti nemaj nárok. 

  

Pavouk plete pavučinu, 

do klubíčka si ji vinu. 

Chytám do ní motýly, 

hotovo mám za chvíli. 

  

Na Vánoce ryby máme, 

do sítí je nachytáme. 

Štiku, kapra, cejna, 

lovíme jich hejna. 

 

 

                                                                            Veverová Simona a Leinveberová Aneta 7. C 

 

 

V síti let 1948 – 1989 

Komunismus by mohl být považován za zajímavou alternativní filozofii, nebýt jedinců, kteří 

se jí zmocnili, aby ji využili ve svůj prospěch. Takzvaným „Vítězným“ únorem vše teprve 

začalo. Již v roce 1948 KSČ názorně předvedla, jak se umí snadno zbavovat nepohodlných 

lidí. Nad úmrtím Jana Masaryka dodnes visí otazníky, s největší pravděpodobností se však 

jednalo o vraždu. Padesátá léta se pak nesla ve znamení teroru, což dokládají zejména 
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vykonstruované politické procesy, znárodňování nemovitostí 

bohatým podnikatelům a uzavření hranic. Léta šedesátá 

přinesla jisté uvolnění, zvláště pak v roce 1968. Experiment 

komunismu s lidskou tváří byl však ukončen už v srpnu 

1968 „přátelskou výpomocí“ Moskvy – okupací 

Československa sovětskou armádou. V sedmdesátých letech 

s nástupem Gustáva Husáka na pomyslný trůn nastalo 

prudké ochlazení – období tzv. normalizace. Osmdesátá léta 

dále prohlubovala v důsledku neefektivního hospodaření 

zaostalost Československa za západními státy. 17. listopadu 

1989 pak začala série velkých studentských demonstrací, 

která režim definitivně potopila, a nastolila demokracii. 

Nutno však podotknout, že se s následky této čtyřicetileté 

slepé uličky našich dějin potýkáme dodnes. 

                                                                  Lukáš Halas 8. A 

 

                                                          Foto: Pomník obětem komunismu Praha- zdroj internet 

 

V rybářské síti  

Síť bývala vyrobena ze lnu nebo konopí. 

Síť se začala používat ve starověku. 

První zmínky o síti jsou z roku 27 000 l. př. nl. 

v Koreji. 

 

    Lovení pomocí spodní vlečnou sítí je tažení 

sítí na dnu pomocí lodě. 

    Lovení pomocí Dragnet je lovení ryb na 

souši přitahováním sítě 

                                                                          

Ondřej Šindelář a Jiří Štourač 6. A 

 

 
 

Dnes se budeme bavit o sítích. A síť neodmyslitelně patří k výlovu. Při výlovu se síť používá takhle: 
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Nejdříve se síť natáhne přes celý rybník, kde ji za lano na obou 

stranách vezmou za lano tzv. ,,pěšáci‘‘, kteří jdou po břehu 

rybníka. Potom rybáři na loďkách naháknou spodní část sítě na 

dlouhá bidla s háčky na konci. Těmi poté při zátahu drží síť u dna, 

aby ryby spodem neuplavaly. A takto se projde celý rybník až na 

druhou stranu. Tam se síť stáhne a začnou se z ní vyndávat ryby. 

Síť se ale používá i ve sportovním rybolovu. V podobě podběráků 

a vezírků je využívají i sportovní rybáři. 

                                                                                                                              

Antonín Kubík 7.A 

 

 

Volejbalová síť 
 

Volejbalová síť je ve sportu to, čemu se říká 

nedotknutelná věc, to znamená, když se jí někdo 

dotkne, tak automaticky ztrácí bod. Je velice 

důležitá ve hře, hráč ji musí přepinknout. Výhoda 

tohoto sportu je, že se může hrát skoro na 

jakémkoliv  povrchu: na trávě, na písku, v 

tělocvičně a dalších. Volejbalové údery 

šestkového volejbalu: blok slouží jako obrana při 

úderu od protihráče. Jeden, dva nebo všichni hráči 

přední řady vyskočí se vzpaženýma rukama nad 

síť, smeč, tím hráč smečne ,,položí“ balón na 

podlahu, lob je úder, kterým hráč nadzvedává 

míč, který dopadá za síť, aby tím zkomplikoval hru soupeři. V šestkovém volejbale se hraje 

na 25 bodů a na 2 vítězná kola, po jednom setu si vymění strany. Každý trenér má v setu 2 

tajmy, kdy poradí, co by mohli hráči udělat lépe. Při zahájení turnaje se všichni pozdraví, na 

konci poděkují za hru a podají si ruce.   

 

 

Timur Pjatygin 8.A 

Pavoučí síť 

Tématem čísla je v síti.  Ze začátku jsem neměla žádné 

nápady, o čem psát, ale poradila mi kamarádka.  

Pavouky sice moc v oblibě nemám, ale napsat o 

pavoučí síti mi přišlo jako dobrý nápad 

Lákání hmyzu do sítě 

Bylo zjištěno, že většina hmyzu je schopna 

pavučinu vidět a vyhnout se jí, proto pavouci užívají 

různé taktiky, jak do nich hmyz nalákat.   
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Jednou možností je noční lov. I denní pavouci svou síť zpravidla budují na temných nebo 

stinných místech. 

 

Jak pavouk „ přede“ vlákno? 

Pavoučí vlákno je tvořeno ze zvláštních vláknitých bílkovin, zvaných fibroiny, které se 

zvlášť u pavouků nazývají spidroiny.  Ty se tvoří u pavouka ( pouze u samiček) ve 

snovacích žlázách.  Bílkovinná hmota je pak vytlačována ze žláz postupně ven z těla 

pavouka, přitom se jakoby zahušťuje a drobnými otvory vychází ven v podobě tenkého 

vlákna.  Po odsolení  roztoku ve snovací bradavce se mohou jednotlivé molekuly začít 

skládat do delších řetězců  a vytvářet pevná vlákna. 

Snad vás na pavoučí síti aspoň něco zaujalo.  

                                                                                                          Kateřina Mareschová 8.B 

 

Sociální síť 

     Snad každý z nás používá nějakou sociální síť a mnoho lidí je na 

nich velice závislých.    Mezi nejznámější sociální sítě patří 

Instagram, Youtube, Facebook a Messenger. Jedná se 

vlastně o službu na Internetu, která umožňuje 

registrovaným uživatelům vytvořit osobní či veřejný 

profil. Pod tímto profilem pak lidé spolu komunikují a 

sdílí různé informace, videa, fotky a zážitky. V 

současnosti se stal nejpoužívanějším Facebook a 

Instagram.  

  Mladí lidé mnohdy podceňují nebezpečnost sdílení citlivých 

osobních údajů a fotografií. Neuvědomují si možná rizika zneužití. Odborníci 

proto často doporučují tyto služby nepoužívat. 

  Já osobně používám pouze Messenger, který je snadno dostupný a využívám jej ke 

komunikaci se svými nejbližšími kamarády a spolužáky. Sdílíme své zážitky z různých akcí 

ve škole, z výletů s rodiči a kamarády. Jako pozitivní vidím možnost využití sítě k předání 

informací o probírané látce ve škole a zaslání snímku zapsaného učiva v případě, že jsme 

nemocní, nebo jsme z nějakého důvodu ve škole chyběli.      

  Myslím si, že když se především mladí lidé naučí používat tyto sítě s větší opatrností a 

dopředu zváží, jaké informace chtějí zveřejnit, zamezí tím případným budoucím útokům ze 

strany různých agresorů nebo psychicky nemocných lidí, případně výsměchu ze strany 

kamarádů či okolí.                     

                                                                                     Natálie Minářová 8. B 
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Co se děje ve škole 

 
 

Ahoj, my jsme žačky 6.A a připravily jsme kraťoučký rozhovor s paní učitelkou 

Plavcovou: 

1. Jak se vám líbí na škole? 

Moc, působí tady příjemné klima. 

2. Jaké máte koníčky? 

Posilovna, taneční aerobik a dívání se na filmy z vězeňského prostředí. 

3. Jaké máte oblíbené barvy?  

 

Černou a červenou.                                                                                                          

 

Děkujeme za rozhovor.                                                 Hana Pilátová, Petra Tureková 6.A 

 

TECHNICKÁ OLYMPIÁDA 

SŠ TEGA BLANSKO, 10. 12. 2019 

 
V předvánočním čase 

se žáci ZŠ Letovice 

zúčastnili Technické 

olympiády, do které se 

zapojilo celkem 12 

základních škol. Naši školu 

reprezentovali vybraní 

chlapci z 8. ročníku.  

V dopoledních 

hodinách soutěžící 

absolvovali náročný program 

na třech stanovištích, která 

byla zaměřena na prověření 

teoretických i praktických 

schopností a dovedností 

z výuky pracovních činností, 

fyziky a informatiky. 

Nejdříve se žáci vžili 

do role začínajících strojařů a podle předloženého výkresu vyráběli náročný přívěsek. Na 

druhém stanovišti oprášili své znalosti se softwarem, přičemž dle zadání malovali elektrický 
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obvod. Závěrečná část programu prověřila 

soutěžící v dovednosti sestavit tzv. 

nepájený elektrický obvod. 

Naši reprezentanti - Josef Korbář, 

Tomáš Bohatec a Erik Horváth bojovali 

s plným nasazením. A že se žáci ZŠ 

Letovice ve světě neztratí, potvrdilo 

skvělé 3.místo, které obsadil Josef  

Korbář z VIII. C.  

Gratulujeme všem účastníkům! 

 

 

 
 

 

Dějepisná olympiáda 

Školní kolo dějepisné olympiády se na naší škole uskutečnilo dne 19. 11., a to na téma 

„Dlouhé století se loučí, 1880-1920“. Otázky byly většinou zaměřeny na počátek dvacátého 

století, vypuknutí první světové války a vznik Československa. Nechybělo také doplňování do 

notoricky známého začátku Osudů dobrého vojáka Švejka z pera Jaroslava Haška. Nyní si 

můžete sami vyzkoušet, jestli byste tuto jednoduchou doplňovačku zvládli . 

"Tak nám zabili ______," řekla posluhovačka panu ______, který opustiv před léty 

vojenskou službu, když byl definitivně prohlášen vojenskou lékařskou komisí za blba, živil se 

prodejem psů, ošklivých nečistokrevných oblud, kterým padělal rodokmeny.   

       Kromě tohoto zaměstnání byl stižen 

revmatismem a mazal si právě kolena opodeldokem.  

       

 "Kterýho ______, paní Müllerová?" otázal se ______, 

nepřestávaje si masírovat kolena, "já znám dva ______. 

Jednoho, ten je sluhou u drogisty Průši a vypil mu tam jednou 

omylem láhev nějakého mazání na vlasy, a potom znám ještě 

______ Kokošku, co sbírá ty psí hovínka. Vobou není žádná 

škoda." 

"Ale, milostpane, pana arcivévodu ______, toho z ______, toho 

tlustýho, nábožnýho." 

Nabídka: Josef, Ferdinand, František, Švejk, Vídeň, Konopiště, 

Praha 

                                                                                                                          Lukáš Halas, 8.A 
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Prezentace  středních škol 

- se  konala na naší škole ve čtvrtek 22. listopadu 2019. Jako vždy nejprve byly 

dopolední prezentace v 9. třídách, odpoledne pal burza ve školní jídelně. Zde poznatky 

některých účastníků: 

 U některých škol mě překvypily některé obory. Vadilo mi, že toho bylo tolik na jeden 

den. Snažili se nás i pobavit a to cením. Já už školu 

vybranou měla, ale pro ty, co neměli se podle mě trochu 

zorientovali, co by jednou chtěli dělat 

 Přesnější info o školách, zčásti mi to pomohlo, dalo mi to 

větší rozhled, jaké školy jsou 

 Líbilo se mi to, pomohlo mi to najít si školy v okolí, 

dozvěděl jsem se hodně informací, den hodnotím velmi 

kladně 

 Burza byla výborná možnost, jak získat více informací 

 Z 50% jsem si po prezentaci jistý, kam chci, jen se mi 

potvrdilo, co jsem věděl a dozvěděl jsem se k tomu 

spoustu nových věcí 

 Pomohlo mi to se rozhodnout, na které gymnázium mám 

jít, zaujalo mě, že některé školy s sebou vzali i své žáky 

a ti nám to řekli z pohledu žáka 

 Bylo na ty školy málo času 

 Dozvěděla jsem se zajímavé informace z různých škol, prezentace některých škol byly 

zajímavé, bylo super, že rozdávali lístečky s bližšími informacemi, jsem ráda, že jsem 

mohla vidět zástupce těch škol, 

 Zúžilo mi to výběr škol, po té burze jsem si docela ujasnil, že gymnázia nebudou nic 

pro mě, zjistil jsem, kam se mám více zaměřit, 

 Pomohlo mi to vybrat školu, kterou jsem hledala, líbily se mi skoro všechny 

prezentace 

 Je mi líto, že jsem nešel na odpolední burzu, byla tam moje škola, zaujal mě obor 

zedník, tak jsem si k tomu něco 

zjistil 

 Pomohlo mně to utvrdit se, kam 

bych chtěl jít, mohl jsem se zeptat 

na spoustu věcí ohledně těch škol, o 

přestávkách se dalo hovořit se 

studenty těch škol, takže se dalo 

zjistit více z jejich pohledu 

 Prezentace středních škol mi 

celkem pomohla, jsem si už na 80 

% jistá, odpolední burza byla pro mě taky hodně užitečná, šla jsem s mámou zeptat se 

na různé věci ohledně školy, kam bych chtěla jít 
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Olympiáda z českého jazyka 

Tato olympiáda se uskutečnila dne 26. 11. Skládala se ze 

dvou částí, a to z části gramatické a slohové. Musím se 

vám přiznat, že poté, co mi nad gramatickou částí div 

nevypadaly všechny vlasy, byl sloh doslova procházkou 

rozkvetlým sadem. Po čtrnácti letech prožitých 

v poblouzněném omylu jsem totiž zjistil, že česky vůbec 

neumím. Pokud bych měl vybrat jeden jediný úkol, 

který mi utkvěl v paměti, pak nad všechny ostatní přímo vyčníval ten, v němž měli nebozí 

obětní beránci řešitelé roztřídit slova do tří skupin podle jejich původu. Toto učivo poloviny 

sedmé třídy se mi zcela vytratilo z hlavy. Blahoslaveni budiž vítězové, kteří se s tímto 

sisyfovským úkolem byli schopni poprat! Atmosféru v místnosti, v níž jsme olympiádu psali, 

pak ještě umocňovaly hodiny běžící o hodinu napřed. Když se tedy začalo venku šeřit, ztratil 

jsem poslední nervy a práci jsem odevzdal. Jaké bylo mé překvapení, když jsem se doma ocitl 

v úplně jiném časovém pásmu. 

Lukáš Halas, 8. A 

Olympiáda v českém jazyce 2019/2020 

Slohový úkol ( téma zpracujte formou prózy, doporučená délka 25 – 30 řádků) 

 

Tomu říkám překvapení 

Budu vám teď vyprávět, co se mi stalo kdysi dávno, když jsem byl ještě malým žáčkem 

navštěvujícím mateřskou školku. Bylo mi tehdy asi pět let a má hlava přímo překypovala 

různorodou směsí těch nejhorších a nejlepších nápadů zároveň. 

Moji vrstevníci mě měli za génia jen proto, že se mi po úmorném úsilí podařilo před jejich 

zvídavými zraky přijít na způsob, jakým nahnat nebezpečné vosy do plastového kbelíčku na 

písek. Při tomto experimentu se také zrodila ona škodolibá úvaha, jak by jej šlo využít ke 

všeobecné zábavě. 

Nahnali jsme tedy vosy do kbelíku podruhé, kbelík náležitě ozdobili a pak již jen vyčkávali 

vhodné příležitosti. Ta přišla za necelé dvě hodiny, kdy se všechny dívky z naší třídy 

shromáždily pod letitým dřevěným přístřeškem, jenž stával v horním rohu zahrady naší školky. 

Se škodolibým úsměškem jsme k nim delegovali dva naše kamarády, o nichž jsme usoudili, že 

jsou z nás všech psychicky nejodolnější. Dar byl předán a my z bezpečného místa pozorovali, 

co bude následovat. 

Po pěti minutách čekání, kdy se dívky zřejmě ostýchaly dar rozbalit, nastal hotový cirkus. 

Dívky se rozutekly, přičemž jejich nepřetržité pištění dosahovalo snad hranic zvukové bariéry. 
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Vše se pochopitelně dostalo k paním učitelkám, jež však celou událost  pro nedostatek důkazů 

zametly pod stůl. Dopadli jsme tedy zdánlivě dobře. 

Uplynul měsíc. Měl jsem  zato, že už se na naši škodolibost dávno zapomnělo. Ani já už jsem 

si na ni dost dobře nepamatoval. 

Jaké bylo však moje překvapení, když jsem od děvčat obdržel podezřele vyhlížející dáreček! 

                                                                                                                      Lukáš Halas, 8.A 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

BESEDA S PČR O ŠIKANĚ 
 

V polovině prosince proběhla v naší třídě 8. A beseda s policií o šikaně. V reakci na tuto 

událost jsme dostali úkol, abychom na toto téma sestavili a sepsali krátký rozhovor. Jak jsme 

se tohoto náročného úkolu zhostili, pak můžete v konečném důsledku nejlépe posoudit sami. 

 

Ahoj, můžu ti položit pár otázek? 

O čem byla beseda s Policii České republiky? 

 

Beseda se zaobírala tématem kyberšikany a šikany vůbec. 

Co jsi se dozvěděl nového, nebo co jsi nevěděl? 

 

Upřímně řečeno, mnoho toho nebylo. Tyto besedy většinou mívají sjednocenou osnovu, takže 

vše byla vlastně jakási rekapitulace z besed předchozích. Vlastně by se dalo říci, že se jednalo 

o tisíckrát a jednou stále dokola omílané fráze.  

 

Bylo to zajimavé? 

 

Ano, to zajisté bylo, beseda se mi líbila, nicméně ve všech aspektech se mi zdají besedy p. 

Kotoučka na toto téma mnohem přínosnějšími a celkově lépe zpracovanými. Celá beseda 

vlastně sestávala z promítání prezentace na plátno a komentáři k ní. Myslím si, že toto téma 

by si zasloužilo daleko komplexnější zpracování, než jen pouhé konstatování, že šikanovat se 

nemá. Daleko přínosnější však byla krátká diskuze na konci besedy, ze které jsem si vskutku 

několik zajímavých postřehů odnesl. Především pak to, že nebýt dnes přítomen na žádné 

sociální síti není vůbec na škodu. 

 

P. S. Doufáme, že náš rozhovor nevyzněl jako příliš kritický, neboť nás samotné beseda 

bavila, a taktéž oceňujeme snahu PČR informovat o tomto závažném problému veřejnost. 

Snažili jsme se pouze o objektivní zhodnocení této besedy, a to především po obsahové 

stránce. 

 

Otázky – Timur Pjatygin, 8. A 

Odpovědi a jazyková a stylistická korektura – Lukáš Halas, 8. A 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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Tradiční adventní návštěva v Muzeu Svitavy 

 

Stalo se již tradicí pro mě a „mé“ školní děti, že, mimo 

jiné i čas adventní, navštěvujeme svitavské muzeum. 

V předvánoční době si projdeme výstavu plnou 

krásných betlémů a v dílně si vytvoříme vždy jiné, ale 

pokaždé velmi zajímavé výrobky. Ne jinak tomu bylo i 

ve čtvrtek 12. prosince, kdy jsme se spolu se 4. C vydali 

do Svitav. 

       Společně jsme se ráno sešli na vlakovém nádraží a 

s menším zpožděním rychlíku jsme se nakonec přece 

jenom rozjeli na adventní výlet. Po příchodu do muzea 

jsme si nejprve prohlédli super výstavu betlémů všech 

možných typů podle materiálu – papír, dřevo, kov, těsto 

nebo keramika, různých barev a velikostí, pohyblivých i 

nepohyblivých, pak jsme si popovídali o předvánočních i vánočních zvycích, společně poslali 

po vodě ořechové skořápky se svíčkami a zkoušeli vypozorovat, co zajímavého nám řeknou. 

Shodli jsme se, že zůstaneme všichni pospolu . 

Nejzajímavější byl ale starý dřevěný, vyřezávaný 

Svitavský betlém, který muzeum spolu s odborníky 

znovu probouzí k životu. O historii tohoto betlému jsme 

se hodně dozvěděli, stejně jako o způsobu, jak se 

jednotlivé části rozpohybovávají. Aspoň trošku vám tyto 

informace předáme a třeba se do Svitav, kam to není 

daleko, ještě zajedete podívat. 

        Betlém ve své celé podobě je více jak 60 let starý, 

tvořený byl však původně postupně svitavskými 

betlémáři od začátku 19. do poloviny 20. století. 

Obsahuje celkem asi 630 staveb a figurek, asi 60 

mechanik, které bude třeba vzájemně propojit, dlouhý bude asi 15 m a vysoký 2 a půl metru. 

Dnes je opravena a vystavena asi polovina a předpokládá se, že by celý měl být hotový a 

vystavený v roce 2022, ještě se ale hledají i prostory, kam se celý vejde. V roce 2015 byl 

prohlášený kulturní památkou České republiky a celý je druhým největším vyřezávaným 

mechanickým betlémem na světě (viz foto). 

         Líbily se nám ale i další dřevěné nebo papírové betlémy, stejně jako keramické nebo ze 

slaného těsta. 

         V druhé půlce dopoledne prožitého ve svitavském muzeu jsme pracovali v dílně, kde 

jsme připravovali ozdoby z ovčího rouna metodou zvanou filcování, kdy se ovčí vlna zpraco-

vává speciální jehlou. Tato činnost se neobešla i bez drobných „poranění“, občas jsme se 

jehlou trefili i do vlastních prstů, přesto nic nebránilo tomu, že jsme si při práci i společně za-

zpívali.  Pěkné výsledné ozdoby, kterými jsme si ozdobili větvičku jehličnanu, však 

popíchané prsty zahojily. 

         Spokojeni jsme se ve zdraví a pohodě vrátili zpět do Letovic a už teď se do Svitav 

těšíme znovu na další slíbenou řemeslnou dílnu.  

E.Hejlová a 4.C 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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Co nás zajímá 
 

Elim 

 

je volnočasový klub pro děti a mládež působící 

již několik let nejenom v Letovicích. Rozhodli 

jsme se udělat rozhovor s jednou z vedoucích, 

která pochází z USA, Kendrou Havlicek. 

 

1. Proč jste jako název vybrali zrovna "Elim"?  

-"Elim" bylo jméno jedné oázy, která byla pro lidi, kteří měli těžký život a potřebovali si 

odpočinout. Náš "Elim" je taky oáza! Je to místo, kam děti mohou přijít a být s kamarády, 

poznávat nové lidi a užít si čas spolu. 

 

2. Jak probíhala koupě Fabriky a přípravy na otevření?  

- Projekt Fabrika začal skoro rok zpátky. Věřili jsme, že plán na zakoupení je reálný a hodně 

lidí nás v tom podporovalo už od začátku a byli jsme šťastní, když jsme viděli, kolik lidí nám 

pomáhalo. Sledovat, jak se z discoklubu stal klub pro děti a mládež, bylo úžasné. Přípravy na 

otevření probíhaly rychle, ale klidně. A oslava na otevření Fabriky byla skvělá!  

 

3. Jaké máte do budoucnosti plány s Fabrikou?  

- S Fabrikou máme ještě spoustu plánů! Budou probíhat opravy, aby tam bylo co nejvíce 

místa pro děti a mládež a chceme, aby to tam bylo co nejpraktičtější pro Elim.  

 

4. Kdy jste začala pracovat v Elimu?  

- Já jsem tam začala pracovat v květnu 2014, ale Elim fungoval už od roku 2012. 

 

5. Chybí vám starý Elim?  

- Pamatujete, jak jsme mluvili o tom, že je Elim pojmenován podle oázy? Lidé, kteří přijdou 

do oázy první, tam nezůstanou, jen si tam odpočinou a jdou dál. Starý Elim byl skvělý pro 

děti, které tam chodily v tu chvíli. A my, stejně jako lidé, kteří odcházeli z oázy, jsme se 

přestěhovali jinam. Jako vedoucí vím, že do Elimu přichází nové děti a ty staré odcházejí. A 

my chceme pro ty nové vytvořit místo, kde se budou učit důležité vlastnosti pro život. A 

věříme, že Fabrika pro to bude perfektní!  

 

Děkuji za rozhovor 

                                                                            Valerie Janečková,                                                                           
logo Elim – zdroj internet 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Rugby 

 
Ahoj. Dnes bych vás chtěl seznámit se světem rugby. Rugby je sport, kde se 

hraje převážně rukama a nohama. Míč ve tvaru šišky se smí přihrávat pouze dozadu. Cílem 

hry je ve stanoveném čase (poločase) položit míč za čáru na soupeřově polovině. Položení 

míče je za pět bodů a kop po ,,pětce‘‘ do branky ve tvaru písmene H je za dva body. Rugby  
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pravděpodobně vzniklo, když studenti v Anglii hráli fotbal a jeden z nich vzal míč do ruky, 

běžel s ním k soupeřově brance. Mistrovství světa se pořádá jednou za čtyři roky. A protože 

chodím do Ragby akademie Brno (což je rugby klub), tak bych vám chtěl popsat, jak vypadá 

rugbyový trénink. Na tréninzích se nejčastěji trénují přihrávky a prostorové vnímání. V zimě 

je důležité na jaro také trénovat fyzickou kondici. Poté se také trénuje skládání vytváření 

,,maulu‘‘ s molitanovými narážeči. Ragby akademie však funguje letos pouze druhým rokem, 

a tudíž má nouzi o členy. Bylo by fajn, kdyby se k nám někdo přidal a posílil naše řady. Díky 

za zvážení.                                                                                              RUGBY ZDAR!                                                                                                                                 

Antonín Kubík 7.A 

 

SKILLET koncert 

Skillet je křesťanská roková kapela, která 
vznikla roce 1996 v Tennessee (USA). 
Kapela celkem  vydala 9 desek, např.Victorious, 
Comatose, Invincibe ,Rise, Awakeatd… 
Ve skupině se prostřídala spousta členů, v 
současné skupině jsou: 

 John Cooper - zpěv,basová kytara 

 Seth Cortison-kytara 

 Korey Cooper -kytara, keybourd 

 Jennifer Ledger-bicí, druhé hlasy, 
Jediným původním členem kapely je John 
Cooper. 
Koncert se konal 27. 11. v hale Vodova v Brně. 
Před samotným koncertem kapely SKILLET 
vystoupila jedna předkapela. 
Samotný koncert kapely začal pěkně zostra. Hráli tam Feelinvicible, Hero , Monster, 
Legandary, Victorious, Awake and Alive, Comatose atd. 
Koncert se mi moc líbil a budu si ho dlouho pamatovat. 
                                                                                                                    Žaneta Urbánková 6. A 
 
 

Vánoční trhy Velké Opatovice 
 

 

30. 11. 2019 byly ve Velkých Opatovicích 

vánoční trhy. Vánoční trhy byly opět 

uskutečněny  v prostorách Moravského 

kartografického centra. Přítomní si mohli 

zakoupit vánoční punč, dárky a cukroví. 
https://www.velkeopatovice.cz/vanocni-

trhy-2019/                                                                                     

Eliška Dvořáčková 

https://cs.wikipedia.org/w/index.php?title=Victorious_(album,_Skillet)&action=edit&redlink=1
https://www.velkeopatovice.cz/vanocni-trhy-2019/
https://www.velkeopatovice.cz/vanocni-trhy-2019/


14 
 

Vlastní tvorba 
 

Naše  zahrada 
  

Na tohle místo chodíme každý víkend si odpočinout. Je to velká zahrada, kde máme chatu, 

plno záhonků a stromů. Nejzajímavější je studna plná oříšků. Nejraděj mám houpačku před 

chatou, kde máme nádherný výhled na město a zámek. 

 

 

Na jaře všechno kvete. A květy voní po celé zahradě. Je to tu krásné, a hmyz se probouzí. 

Klidně bych si mohla sednout na houpačku a celé dny koukat na květiny. U houpačky je 

mohutný strom, který mě jakoby poslouchá. Ten strom je jabloň, která obrašila květy. 

V létě už můžeme sklízet plody z květů z jara. Vždy máme plno úrody. Hmyz nám pomáhá 

k pěstování. V létě tu máme spoustu květin a stromů, třeba: jahody, měsíček lékařský, 

jabloň, hrušeň, ale i smrk a ořešák královský. V létě příroda vytahuje lidi ven se projít, tak 

spousta lidí chodí kolem naší zahrady. Povídají si jaká pěkná zahrada to je a že by chtěli 

taky takovou. Jabloň nám dává veliká červená jablka. 

Na podzim už všechno opadává. Všechno listí čeká, než ze stromů spadne. Až ladně 

sestoupí na zem, tak jdeme s rodiči ho shrabat. Do hlíny zasadíme nové cibulky, které nám 

na jaře vykvetou. Taky obalíme stromečky, aby v zimě nezamrzly. Uklidíme houpačku, 

která je zapadaná listím z jabloně. 
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V zimě všechno zakryje bílý sníh jako obláček, který uchovává rostlinky v teple. Všechna 

zvířata už jsou v zimním spánku a zahrada utichla. Stromečky zasypal sníh. Na zahradě 

jezdíme na bobech a saních, baví nás kličkovat mezi stromy, občas do některého narazíme. 

Naše zahrada se mi líbí ve všech ročních obdobích. 

                                                                                                                                                                                                      

Ema Pečinková 8. D 

 
 

Letovický park 

 

Skoro každý den chodím do parku se svým psem Cirou. Odreaguji se tu od uspěchaného 

světa, setkávám se zde s kamarády. Park leží přes silnici od mého domu, takže to do něho 

mám kousek. 

      Když jdu v zimě do parku, vítá mě mráz. Vločky, padající na horký obličej, tají a 

zanechávají mokré potůčky. Sněhová krajina nabízí úchvatný pohled. Cira krásně vyniká na 

bílém pozadí, pozoruji její ladný 

běh, a jak se šťastně válí ve sněhu. 

Nejvíce si v parku užívají zimu děti, 

které sáňkují, koulují se a staví 

sněhuláky. Na zamrzlém rybníku 

hrají kluci hokej. Zámek to všechno 

shora pozoruje.  

      Na jaře, když se oteplí a začíná 

roztávat sníh, se v parku nedá téměř 

chodit, protože je všude bahno. 

Pomalu začínají kvést květiny. Ze 

začátku hlavně sasanky. Na 

stromech se začínají objevovat listy. 

Cira se honí za veverkami, které se 

probudily a hledají něco k snědku. 

     V létě je v parku živo, je zde 

spousta lidí i zvířat. Děti s prarodiči 

krmí u rybníčku kachny a ryby. Děti 

lezou po stromech a hrají si na hřišti. 

Motýli létají z květu na květ. Běhá 

zde spoustu pejsků. Když jdeme 

okolo rybníku, tak si  Cira skočí 

zaplavat. 

      Na podzim opadává ze stromů 

listí. Listí pláče, když se po něm 

šlape. Všude 

je plno barev. Veverky si shánějí 

poslední zásoby oříšků. Začíná se 

dost ochlazovat. Často musím čekat na Ciru, která je zabraná do vyhrabávání myších děr a 

krtinců. 

      Do parku chodím rád. Dobře se tam dýchá, přemýšlí. 

                                                                                  Josef Korbář 8.C 
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Historické okénko 

Srdce z pohledu starých Egypťanů 

Srdce bylo pro starověké Egypťany nejdůležitějším orgánem. Považovali jej za centrum 

myšlení. Při mumifikaci je napustili pryskyřicí a vložili do těla zpět. Po smrti člověka bylo 

srdce váženo v Síni obou pravd před zraky boha Usira a jeho soudního tribunálu 42 bohů a 

bohyň. Zatímco srdce bylo položeno na jednu misku vah, na druhou bylo položeno pírko, 

symbolizující bohyni řádu a spravedlnosti Maat. Právě scéna vážení srdce se často objevuje 

na papyrech ve spojení s říkadlem, které mělo srdce přimět, aby nevypovídalo proti svému 

pánovi. Pokud by srdce na váze klesalo, okamžitě by se na něj vrhla požíračka Amemait, jež 

je zobrazována, jak čeká pod váhami. Tato nestvůra je doslova složena z částí hned několika 

zvířat, což nám ostatně potvrzuje i originální text z Huneferova papyru1: 

   

ammwtyw HA.t=s mHswpH.wy=s  mdb.t Hr-ib=st mAi 

Požíračka, jejíž přední část je krokodýlí, jejíž zadek je hroší a jejíž trup je lví. 

1Hunefer byl královský písař faraona Thutmose III. Reprodukce tohoto papyru mj. visela 

minulý rok na nástěnce ve třídě paní učitelky Hanušové (6. A). 

                                                                                                                   Lukáš Halas, 8. A 

Čtenářské okénko 

Zloděj luridia, Bobbie Peers 

 

 

Hlavní postavou knihy Zloděj luridia je osmiletý kluk, William Wenton, 

který umí luštit šifry jako nikdo jiný. William si uvědomuje, že není jako 

ostatní děti a že jeho minulost je zahalena tajemstvím. 

 

Teprve když náhodou vyluští Nemožnost, nejsložitější šifru na světě, 

pošlou ho rodiče do londýnského centra a jeho život nabere nový směr. 
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Začnou se dít nebezpečné věci, které souvisejí s dávným rodinným tajemstvím. William 

potřebuje pomoc, a proto musí co nejrychleji najít ztraceného dědečka. 

                                                                      Eliška Dvořáčková 

 

Dobrota nejen na Vánoce 

Marlenkové kuličky 

 Hotové perníkové pláty 

 Máslo 

 Karamelizované kondenzované mléko Salko 

 Kakao 

Medové pláty rozemeleme na jemno,  v míse smícháme s půl až tři čtvrtě plechovkou 

karamelizovaného mléka a troškou másla. Hmota musí mít takovou konzistenci, aby se z ní 

daly tvořit kuličky, takže máslo i mléko přidávejte opatrně. Odebíráme malé kousky, z 

kterých uválíme kuličky, které obalujeme v kakau nebo v troše mletých plátků ořechů. 

Necháme vychladnout.                                                                           Žaneta Urbánková 6. A 

 

Na závěr? Jako vždy něco pro zasmání … 

 

Až zemřu, chtěl bych odejít jako můj děda, a ne křičet s vlasy 

zježenými hrůzou, jako cestující jeho autobusu. 

 „Výkop“, zařval ukrajinský trenér a fotbalisté na hřiště vyběhli s lopatami. 

Pane číšník, v polévce mi plave naslouchátko! Coožee !!! 

Povídá jeden policajt tomu druhému, to rogalo, je ale pták. Musel jsem vystřílet 2 zásobníky, 

než toho chlapa pustil. 

                                                            Vtipy vybrali Ondra Šindelář a Jirka Štourač z 6. A 

 

 

Časopis Školní víqět vydává redakční rada při ZŠ Letovice 

Číslo 78, leden 2020 

Adresa: www.zsletovice.cz/projekty, skolcas@zsletovice.cz 

http://www.zsletovice.cz/projekty

